
Protokół nr LXV/23 

z obrad LXV Sesji Rady Gminy Włocławek VIII kadencji 

z dnia 5 września  2023 r. 

 

Część I. 

1) Data sesji: 05.09.2023 r.   

2) Godzina rozpoczęcia obrad: 14.300. 

3) Miejsce obrad: Urząd Gminy Włocławek, ul. Królewiecka 7, sala konferencyjna. 

4) Oznaczenie sesji: Sesja nadzwyczajna. 

5) Nazwisko i imię Przewodniczącego obrad: Pan Zbigniew Reniecki. 

6) Nazwisko i imię Protokolanta: Angelika Seroczyńska 

7) Stwierdzenie prawomocności obrad: obrady prawomocne. 

8) Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie  LXV Sesji Rady Gminy Włocławek.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku  obrad. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zmian do budżetu na 2023 r.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Włocławek na lata 2023 – 2039.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 

Gminy Włocławek na lata 2021 – 2030.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

spółki Sołeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN KUJAWY spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zatwierdzenia wniosku o 

wsparcie ze Środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcie 

udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do 

porozumienia cywilnoprawnego o ustanowieniu klastra energii. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie ustalenia Regulaminu 

głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024 – 2027.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej 

w celu przeprowadzenia tajnego głosowania w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024 – 2027.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie wyboru ławników na kadencję 

2024 – 2027. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie trybu i sposobu powołania oraz 

odwołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Włocławek.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Włocławek oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków.  



15. Zamknięcie obrad LXV Sesji Rady Gminy Włocławek.  

 

CZĘŚĆ II. 

Przebieg obrad: 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia LXV Sesji Rady Gminy Włocławek. 

Zgodnie z art. 20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Pan Przewodniczący 

Zbigniew Reniecki  otworzył obrady LXV  Sesji Rady Gminy Włocławek słowami: „Otwieram LXV Sesję 

Rady Gminy Włocławek”, zwołaną na wniosek Wójta Gminy Włocławek z dnia 29 sierpnia 2023 r. 

Powitał Radnych, Panią Wójt z zespołem oraz gości.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.  

Pan  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż na sali obecnych jest 14 Radnych, co stanowi quorum 

niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji.  

Nieobecny Radny Dariusz Gliszczyński.  

(lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).  

 

Ponadto przypomniał, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 

dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 

gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.  

Poprosił obecnych o uwzględnienie tej informacji oraz -  w przypadku zabierania głosu - o bezwzględne 

przestrzeganie przepisów prawa w zakresie ochrony danych osobowych, to jest  Rozporządzenia 

Parlamentu Europejskiego i Rady ( UE) w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 

danych osobowych i w sprawie swobodnego przetwarzania takich danych.   

 

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący w tym punkcie zapytał czy Pani Wójt Magdalena  Korpolak – Komorowska, jako 

wnioskodawca ma propozycję uzupełnienia proponowanego porządku obrad?  

Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska nie wniosła propozycji uzupełnienia porządku obrad, w 

związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie porządku obrad LXV 

Sesji Rady Gminy Włocławek.  

Na podstawie przeprowadzonego imiennego głosowania stwierdził, że za pozytywnym rozpatrzeniem 

wniosku głosowało 14 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymało się 0 Radnych.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy Włocławek.  

Pan Przewodniczący podziękował i stwierdził, że proponowany porządek został przyjęty jednogłośnie, 

w brzmieniu jak wyżej.  

 

Ad. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zmian do budżetu na 

2023 r.  



Pani Skarbnik przedstawiła proponowane zmiany w budżecie gminy, które kształtują się następująco:  

Dział 600 Transport i łączność, Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne: 

Dokonuje się wprowadzenia przedsięwzięcia pn. „Przebudowa drogi Mursk - Ładne” (realizacja w latach 

2023-2024). Łączna wartość przedsięwzięcia 234 000,00 zł. 

Dokonuje się likwidacji zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi w m. Telążna Leśna” 

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa, Rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami: 

Zwiększa się plan dochodów o kwotę 1 617,85 zł z tytułu wpływów za ustanowienie służebności 

gruntowych. 

Dział 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa, 

Rozdział 75108 Wybory do Sejmu i Senatu: 

Decyzją Dyrektora Delegatury Krajowego Biura Wyborczego we Włocławku nr DWŁ.801.4.2023 z dnia 

17 sierpnia 2023r. przyznana została dotacja celowa na sfinansowanie zadania zleconego gminom 

przez administrację wyborczą z przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z przygotowaniem 

i przeprowadzeniem wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej 

zarządzonych na dzień 15 października 2023r. 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, Rozdział 75403 Jednostki terenowe 

Policji: 

Zaplanowano przekazanie środków finansowych w wysokości 4 500,00 zł dla Komendy Miejskiej Policji 

z przeznaczeniem na zakup samochodu osobowego typu SUV w ramach Funduszu Wsparcia Policji. 

Rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne: 

Zwiększa się plan dochodów i wydatków w wysokości 96 807,15 zł z tytułu otrzymania dotacji celowej z 

Funduszu Sprawiedliwości na działanie w zakresie nabycia wyposażenia i sprzętu ratownictwa na rzecz 

OSP w Dębie Polskim oraz zapewnienia się wkład własny w wysokości 977,85 zł.  

Dział 758 Różne rozliczenia, Rozdział 75801 Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek 

samorządu terytorialnego: 

Na podstawie pisma Ministra Finansów z dnia 28 sierpnia 2023r. ST3.4751.1.9.2023 zwiększa się plan 

dochodów z tytułu przyznanej w 2023 roku kwoty 17 981,00 zł ze środków rezerwy części oświatowej 

subwencji ogólnej z tytułu podziału środków na zwiększony odpis na zakładowy fundusz świadczeń 

socjalnych dla nauczycieli w roku 2023. Środki na zwiększony odpis na ZFŚS nauczycieli 

rozdysponowuje się w następujących rozdziałach klasyfikacji budżetowej: 80101, 80103, 80150. 

Rozdział 75802 Uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego: 

Na podstawie pisma Ministra Finansów z dnia 18 sierpnia 2023r. ST3.4751.1.9.2023 zwiększa się plan 

dochodów z tytułu przyznanej w 2023 roku dodatkowej kwoty 1 912 831,00 z tytułu uzupełnienia 

subwencji ogólnej, którą rozdysponowuje się na bieżące potrzeby budżetu w następujących działach: 

transport i łączność, administracja publiczna, oświata i wychowanie, edukacyjna opieka wychowawcza, 

kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. W dziale oświata i wychowanie oraz edukacyjna opieka 

wychowawcza dokonuje się zwiększenia planu wydatków dotacji podmiotowej dla niepublicznej 

jednostki systemu oświaty. 

Rozdział 75814 Różne rozliczenia finansowe: 



Na podstawie pisma Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.52.2023 z dnia 21 sierpnia 

2022r. zwiększa się plan dotacji celowej w wysokości 114 659,14 zł z przeznaczeniem na zwrot części 

wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2022r., którą rozdysponowuje się na bieżące 

potrzeby budżetu. 

Dział 801 Oświata i wychowanie, Rozdział 80101 Szkoły podstawowe: 

W związku z zawartym aneksem w dniu 31 lipca 2023 roku pomiędzy Województwem Kujawsko-

Pomorskim a Gminą Włocławek zwiększa się plan dochodów w wysokości 236 053,43 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Edukacja szansą na sukces”. 

Dział 852 Pomoc społeczna, Rozdział 85228 Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze: 

Wojewoda Kujawsko-Pomorski decyzją z dnia 21 sierpnia 2023r. Nr WFB.I.3120.3.52.2023 zwiększył 

plan dotacji celowych na 2023 rok w wysokości 9 500,00 zł z przeznaczeniem na organizowanie i 

świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych w miejscu zamieszkania dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi. 

Rozdział 85295 Pozostała działalność: 

Dokonuje się zmian w budżecie w ramach środków własnych na potrzeby działalności Seniorów z 

Gminy Włocławek. 

Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, Rozdział 85395 Pozostała działalność: 

Dokonuje się zwiększenia planu wydatków o kwotę 22 834,96 zł na zadanie pn. „Aktywizacja społeczna 

i zawodowa osób zamieszkujących obszar Gminy Włocławek” z tytułu rozliczenia projektu za rok 2022. 

Dział 855 Rodzina, Rozdział 85516 System opieki nad dziećmi w wieku do lat 3: 

Dokonuje się przesunięć w ramach rozdziału w celu prawidłowej realizacji budżetu oraz zwiększa się 

plan wydatków z przeznaczeniem na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Rozdział 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg: 

Dokonuje się zwiększenia planu wydatków o kwotę 30 000,00 zł na realizację zadania pn. „Budowa 

oświetlenia drogowego wraz z wymianą opraw oświetleniowych na terenie Gminy Włocławek”. 

Rozdział 90026 Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami: 

Zwiększa się plan dochodów z tytułu dofinansowania otrzymanego na realizację przedsięwzięcia 

„Usuwanie odpadów z folii rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów, opakowań po nawozach i 

typu Big Bag” w wysokości 8 000,00 zł. Całość przedsięwzięcia planuje się w kwocie 8 640,00 zł. 

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice 

i kluby: 

Dokonuje się wprowadzenia dofinansowania zadania realizowanego w ramach programu – 

Infrastruktura Domów Kultury 2023. Zadanie finansowane jest w trybie dwuletnim. W roku 2023 

planowana dotacja w kwocie 40 000,00 zł, w 2024 roku 224 000,00 zł. 

Ponadto dokonuje się zmian w planie wydatków w rozdziałach 60016, 75095, 92109 funduszu 

sołeckiego na podstawie złożonych wniosków sołectwa Ludwinowo i Smólsk, zgodnie  z załącznikiem 

nr 9 do uchwały.  

 

Z uwagi na wyczerpanie tematu oraz brak pytań uzupełniających,  Pan Przewodniczący  poprosił o 

opinie Komisji Budżetu, Finansów, Promocji Wsi i Spraw Europejskich.  



Pan Radny Bogusław Wrocławski Przewodniczący Komisji przekazał, że członkowie Komisji Budżetu, 

Finansów, Promocji Wsi i Spraw Europejskich  pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.  

Pan Przewodniczący odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę Nr LXV/455/23 Rady Gminy Włocławek  

w sprawie zmian do budżetu na 2023 r.  

 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w uchwały 

głosowało 14 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.   

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy Włocławek.  

 

Ad.5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Włocławek na lata 2023 – 2039. 

Pani Skarbnik w tym punkcie  przekazała, że w wyniku dokonanych zmian w budżecie na rok 2023 

dokonano weryfikacji danych i dostosowano wielkość planowanych dochodów i wydatków w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata 2023 – 2039. Jednocześnie zmianie ulega załącznik Nr 1 i 2 do niniejszej 

uchwały, z uwzględnieniem zmian wprowadzonych do budżetu Gminy Włocławek.  

 

Z uwagi na wyczerpanie tematu Pan Przewodniczący poprosił o opinie Komisji Budżetu, Finansów, 

Promocji Wsi i Spraw Europejskich.  

Pan Radny Bogusław Wrocławski Przewodniczący Komisji przekazał, że członkowie Komisji Budżetu, 

Finansów, Promocji Wsi i Spraw Europejskich  pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.  

Dyskusji w temacie projektu uchwały nie było, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie uchwałę Nr LXV/456/23  Rady Gminy Włocławek w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Włocławek na lata 2023 – 2039.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w  uchwały 

głosowało 14 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy Włocławek.  

 

Ad.6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwoju Gminy Włocławek na lata 2021 – 2030.  

W tym punkcie o zabranie głosu poproszona została Pani Barbara Pilitowska, która przekazała, że 

uchwalenie Strategii Rozwoju Gminy Włocławek na lata 2021 – 2030 następuje zgodnie z regulacją 

zawartą w art. 10f ust. 4  ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.). Zapisy art. 

10e ust. 3 i 4 niniejszej ustawy określają elementy oraz poszczególne etapy opracowywania Strategii, 

która stanowi podstawę do zrównoważonego i harmonijnego rozwoju Gminy Włocławek w perspektywie 

do 2030 r. Przedstawiona w opracowaniu misja i wizja rozwoju zostały dopasowane do potencjału 

i uwarunkowań Gminy Włocławek, a opracowane cele i kierunki działań są w zasięgu możliwości 

Gminy. 



Dodała, że zgodnie z art. 10 e ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, Strategia 

Rozwoju Gminy nie jest dokumentem o charakterze obowiązkowym, niemniej posiadanie dokumentu 

umożliwia pozyskiwanie środków zewnętrznych na realizację zadań własnych Gminy zgodnych z 

przyjęta  strategią.  

Z uwagi na wyczerpanie tematu Pan Przewodniczący poprosił o opinie Komisji Gospodarki Komunalnej, 

Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. 

Pan Radny Tomasz Nowacki Przewodniczący Komisji przekazał, że członkowie Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego  pozytywnie zaopiniowali projekt 

przedmiotowej uchwały.  

Dyskusji w temacie projektu uchwały nie było, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie uchwałę Nr LXV/457/23  Rady Gminy Włocławek w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 

Gminy Włocławek na lata 2021 – 2030.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w  uchwały 

głosowało 14 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy 

 

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie wyrażenia zgody na 

utworzenie spółki Sołeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN KUJAWY spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością. 

W tym punkcie Pan Łukasz Kwiatkowski przekazał, że społeczna inicjatywa mieszkaniowa, czyli SIM to 

spółka realizacją budownictwo społeczne. Jej zadaniem jest budowanie domów mieszkalnych oraz ich 

eksploatacja na zasadach najmu zgodnie z przepisami ustawy z dnia 26 października 1995 r.  o 

społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa (Dz. U. z 2023 r. poz. 790, 1114). Przewidywane jest 

wsparcie dla gmin przystępujących do spółki z Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa – 3 mln 

zł. Przyjęcie niniejszej uchwały pozwoli Gminie Włocławek przystąpić do tej nowej formuły budownictwa 

czynszowego  w ramach Społecznej inicjatywy Mieszkaniowej „KZN KUJAWY” spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością. 

 

Z uwagi na wyczerpanie tematu Pan Przewodniczący poprosił o opinie Komisji Gospodarki Komunalnej, 

Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. 

Pan Radny Tomasz Nowacki Przewodniczący Komisji przekazał, że członkowie Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego  pozytywnie zaopiniowali projekt 

przedmiotowej uchwały.  

Dyskusji w temacie projektu uchwały nie było, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie uchwałę Nr LXV/458/23  Rady Gminy Włocławek w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

spółki Sołeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN KUJAWY spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w  uchwały 

głosowało 14 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.  



Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy 

 

Ad. 8 . Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zatwierdzenia wniosku 

o wsparcie ze Środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 

objęcie udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. 

Kontynuując Pan Łukasz Kwiatkowski przekazał, że zgodnie z art. 33l pkt 1) ustawy z dnia 25 

października 1995 r. o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa minister właściwy do spraw 

rozwoju regionalnego udziela gminie wsparcia ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa, zwanego dalej „Funduszem” na sfinansowanie części lub całości działania 

polegającego na objęciu przez tę gminę udziałów lub akcji w tworzonej albo istniejącej SIM, która przed 

dniem objęcia tych akcji lub udziałów nie prowadziła działalności na terenie tej gminy. 

 

Pytań w zakresie projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym, Pan Przewodniczący poprosił o 

opinie Komisji Gospodarki Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. 

Pan Radny Tomasz Nowacki Przewodniczący Komisji przekazał, że członkowie Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego  pozytywnie zaopiniowali projekt 

przedmiotowej uchwały.  

Dyskusji w temacie projektu uchwały nie było, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie uchwałę Nr LXV/459/23  Rady Gminy Włocławek w sprawie zatwierdzenia wniosku o 

wsparcie ze Środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcie 

udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. 

 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w  uchwały 

głosowało 14 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy 

 

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie wyrażenia woli 

przystąpienia do porozumienia cywilnoprawnego o ustanowieniu klastra energii. 

Pan Łukasz Kwiatkowski omawiając projekt przedmiotowej uchwały poinformował, że definicja klastra 

energii wprowadzona została do polskiego porządku prawnego ustawą z dnia 22 czerwca 2016 r. o 

zmianie ustawy o odnawialnych źródłach energii oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2016 r. poz. 

925). 

Formalnie klastrem energii określa się cywilnoprawne porozumienie, czyli zawartą przez uczestników 

umowę. Umowę mogą zawrzeć osoby fizyczne, osoby prawne, jednostki naukowe, instytuty badawcze, 

a także jednostki samorządu terytorialnego. Jej przedmiotem jest wytwarzanie i równoważenie 

zapotrzebowania, dystrybucja, obrót energią (w tym z odnawialnych źródeł energii) lub wybrane przez 

członków klastra poszczególne elementy. 



Celem klastrów energii jest rozwój energetyki rozproszonej. Klastry służą poprawie lokalnego 

bezpieczeństwa energetycznego w sposób zapewniający uzyskanie efektywności ekonomicznej, w 

sposób przyjazny dla środowiska zapewniając optymalne warunki organizacyjne, prawne i finansowe. 

Klastry energii umożliwiają wykorzystanie miejscowych zasobów i potencjału energetyki krajowej. 

Sprzyjają wdrażaniu najnowszych technologii, tam gdzie są one użyteczne i opłacalne. 

Gmina Włocławek podejmuje działania zmierzające do walki z niską emisją, rozwojem odnawialnych 

źródeł energii na potrzeby własne, mieszkańców oraz lokalnych przedsiębiorców. Planowane jest 

utworzenie lokalnej społeczności energetycznej – klastra energii. Zasięg geograficzny klastra będzie 

obejmował gminy z terenu Powiatu Włocławskiego oraz Miasto Włocławek. Celem utworzenia klastra 

energii jest wspólne, partnerskie dążenia do osiągnięcia zwiększenia bezpieczeństwa energetycznego 

poprzez zmniejszenia energochłonności gospodarki oraz zwiększenia udziału źródeł OZE w miksie 

energetycznym i uniezależnienie się od zagranicznych dostaw paliw przez rozwój lokalnego rynku 

energii. Zawiązanie tego porozumienia stworzy możliwość wnioskowania o dofinansowanie na 

inwestycje m. in. w odnawialne źródła energii z funduszy dedykowanych klastrom energii. 

Celem klastra jest: 

− ograniczenie niskiej emisji na terenie członków klastra, 

− zwiększenie bezpieczeństwa energetycznego poprzez dywersyfikację źródeł energii, 

− rozwój OZE, w tym rozwój rozproszonej energetyki prosumenckiej, 

− rozwój gospodarzy regionu, 

− stworzenie nowych miejsc pracy. 

Biorąc pod uwagę powyższe, podjęcie uchwały uważa się za zasadne. 

 

Pytań w zakresie projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym, Pan Przewodniczący poprosił o 

opinie Komisji Gospodarki Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. 

Pan Radny Tomasz Nowacki Przewodniczący Komisji przekazał, że członkowie Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego  pozytywnie zaopiniowali projekt 

przedmiotowej uchwały.  

Dyskusji w temacie projektu uchwały nie było, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie uchwałę Nr LXV/460/23  Rady Gminy Włocławek w sprawie wyrażenia woli przystąpienia 

do porozumienia cywilnoprawnego o ustanowieniu klastra energii. 

 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w  uchwały 

głosowało 14 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy 

 

Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie ustalenia Regulaminu 

głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024 – 2027.  

Pan Sekretarz Piotr Stanny omówił projekt uchwały i poinformował, że zgodnie z art. 160 § 1 ustawy z 

dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych, ławników do sądów okręgowych oraz do 



sądów rejonowych wybierają rady gmin, których obszar objęty jest właściwością tych sądów - w 

głosowaniu tajnym. 

W celu spełnienia obowiązku wynikającego z art. 160 § 1 koniecznym jest ustalenie regulaminu 

głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024 - 2027. 

W dniu 7 lipca 2023 r. Rada Gminy Włocławek postanowiła o zasięgnięciu od Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Bydgoszczy informacji o zgłoszonych kandydatach na ławników, upoważniając 

tym samym Przewodniczącego Rady Gminy Włocławek do przesłania danych osobowych kandydatów. 

W dniu 11 lipca 2023 r. Przewodniczący Rady Gminy Włocławek przekazał Komendantowi 

Wojewódzkiemu Policji w Bydgoszczy uchwałę Nr LXIII/449/23 Rady Gminy Włocławek w sprawie 

zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Bydgoszczy informacji o kandydatach na 

ławników wraz z danymi kandydatów na ławników (cztery kandydatury). W odpowiedzi z dnia 24 lipca 

2023 r. Komendant Wojewódzki Policji w Bydgoszczy wskazał, że  kandydaci na ławników objęci 

informacją nie figurują w systemach teleinformatycznych Policji.      

  

Pytań w zakresie projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym, Pan Przewodniczący poprosił o 

opinie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych.  

Pani Radna Magdalena Nowak Przewodnicząca Komisji przekazała, że członkowie Komisji Edukacji, 

Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych  pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej 

uchwały.  

Dyskusji w temacie projektu uchwały nie było, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie uchwałę Nr LXV/461/23  Rady Gminy Włocławek w sprawie ustalenia Regulaminu 

głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024 – 2027.  

 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w  uchwały 

głosowało 14 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy 

 

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie powołania Komisji 

Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia tajnego głosowania w sprawie wyboru ławników na 

kadencję 2024 – 2027. 

W tym punkcie projekt uchwały został omówiony przez Pana Sekretarza Piotra Stannego, który 

przekazał, że zgodnie z treścią art. 160 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo  

o ustroju sądów powszechnych, ławników do sądów okręgowych oraz sądów rejonowych wybierają rady 

gmin, których obszar objęty jest właściwością tych sądów  - w głosowaniu tajnym.  

Tajny charakter wyboru ławników wiąże się z koniecznością powołania przez Radę Gminy Włocławek - 

spośród radnych - Komisji Skrutacyjnej, której skład ilościowy oraz zadania określa Regulamin 

głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024 - 2027, uchwalony przez 

Radę Gminy Włocławek  odrębną uchwałą. 

Pan Przewodniczący podziękował i poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji Skrutacyjnej.  



Zgłoszeni zostali następujący kandydaci: Radny Tomasz Nowacki, Radny Zbigniew Lewandowski, 

Radny Andrzej Szmyt.  

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę.  

Na przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej wybrany został Radny Tomasz Nowacki.  

 

Następnie Pan Przewodniczący  poprosił o opinie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia 

i Opieki Społecznej.  

Pytań w zakresie projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym, Pan Przewodniczący poprosił o 

opinie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych.  

Pani Radna Magdalena Nowak Przewodnicząca Komisji przekazała, że członkowie Komisji Edukacji, 

Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych  pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej 

uchwały.  

Dyskusji w temacie projektu uchwały nie było, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie uchwałę Nr LXV/461/23  Rady Gminy Włocławek w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej 

w celu przeprowadzenia tajnego głosowania w sprawie wyboru ławników na kadencję 2024 – 2027. 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w  uchwały 

głosowało 14 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy 

 

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie wyboru ławników na 

kadencję 2024 – 2027. 

W tym miejscu Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały  Radni otrzymali i zapytał, czy 

są ewentualne uwagi do projektu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym poprosił o opinię Komisji w temacie uchwały.  

Pani Radna Magdalena Nowak Przewodnicząca Komisji przekazała, że członkowie Komisji Edukacji, 

Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych  pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej 

uchwały.  

 

W tym miejscu Pan  Przewodniczący poprosił Komisje Skrutacyjną o przystąpienie do pracy i 

przygotowanie kart do głosowania po czym ogłosił 10 min. przerwy.  

Po przerwie Pan Przewodniczący poprosił  Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o wyczytywanie z 

listy w kolejności alfabetycznej, z imienia i nazwiska obecnych na sesji radnych, a wyczytanych radnych 

o oddanie głosu.  Poinformował, że na sali obrad zostało wydzielone miejsce w celu umożliwienia 

oddania głosu w sposób tajny.  

 

Podziękował za oddanie głosów po czym ogłosiła 5 minut przerwy, a Komisję Skrutacyjną poprosił  o 

obliczenie głosów i podanie wyników głosowania. 

 



Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Radny Tomasz Nowacki odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej z 

przeprowadzonych wyborów na ławników z którego wynika, iż na ławnika do Sądu Okręgowego  we 

Włocławku  wybrana została:  Pani Jarębska Anna, Pani Reniec Katarzyna, Pani Rogalska Iwona, Pani 

Rybka Barbara.   

 

 (Protokół  z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).  

Dyskusji w temacie projektu uchwały nie było, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie uchwałę Nr LXV/462/23  Rady Gminy Włocławek w sprawie wyboru ławników na kadencję 

2024 – 2027. 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w  uchwały 

głosowało 13 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.  

Radny Paweł Bogdanowicz nieobecny podczas głosowania.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy 

 

Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie trybu i sposobu 

powołania oraz odwołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Włocławek.  

Pani Mecenas Zofia Baranowska poinformowała , że w związku ze zmianą przepisów ustawy o zmianie 

ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych ustaw (Dz.U. z 9 marca 2023 poz.535)  

zasadnym jest podjęcie uchwały w proponowanym kształcie.  Zgodnie z art. 16 tejże ustawy z powołanie 

zespołów interdyscyplinarnych  nastąpi nie później niż w terminie 3 miesięcy od dnia wejścia w życiowe 

niniejszej ustawy. Z dniem powołania zespołów interdyscyplinarnych znosi się dotychczasowe zespoły 

interdyscyplinarne. 

Dodała, że projekt uchwały określa się tryb i sposób powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego, zwanego dalej „Zespołem”. 

Członków Zespołu powołuje Wójt Gminy Włocławek w drodze zarządzenia.  

W celu powołania członków Zespołu Wójt Gminy Włocławek, występuje do podmiotów określonych w 

art. 9a ust. 3-5 ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej o wskazanie osób mających 

reprezentować dany podmiot w Zespole. 

Członkowie Zespołu powoływani są na czas nieokreślony. 

Wójt Gminy Włocławek w drodze zarządzenia może odwołać członka Zespołu w następujących 

przypadkach: na umotywowany wniosek członka Zespołu, na umotywowany wniosek osoby kierującej 

podmiotem, którego członek Zespołu jest przedstawicielem, 

Odwołanie członka Zespołu skutkuje koniecznością powołania nowego członka Zespołu - 

przedstawiciela tego samego podmiotu w drodze zarządzenia Wójta Gminy Włocławek. 

 

Pytań w zakresie projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym, Pan Przewodniczący poprosił o 

opinie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych.  



Pani Radna Magdalena Nowak Przewodnicząca Komisji przekazała, że członkowie Komisji Edukacji, 

Kultury i Sportu, Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych  pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej 

uchwały.  

Dyskusji w temacie projektu uchwały nie było, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie uchwałę Nr LXV/464/23  Rady Gminy Włocławek w sprawie trybu i sposobu powołania oraz 

odwołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Włocławek.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w  uchwały 

głosowało 12 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.  

Radny Paweł Bogdanowicz nieobecny podczas głosowania.  

Radny Zbigniew Lewandowski nieobecny podczas głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy 

 

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Włocławek oraz warunków i zasad korzystania 

z tych przystanków.  

Pan Sekretarz Piotr Stanny poinformował, że określenie przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest jednostka samorządu terytorialnego oraz warunków i zasad 

korzystania z nich, następuje – zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym 

transporcie zbiorowym – w drodze uchwały podjętej przez właściwy organ jednostki samorządu 

terytorialnego. 

Dotychczas obowiązującą uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Gminy Włocławek oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków  Rada Gminy Włocławek 

uchwaliła w dniu 26 października 2021 r., zmieniając ją uchwałami w dniu 14 grudnia 2021 r. i w dniu 

29 grudnia 2022 r. 

Istotą przedłożonego projektu uchwały jest ustanowienie nowych przystanków komunikacyjnych, a 

konieczność ich lokalizacji związana jest w głównej mierze z potrzebami związanymi z dowożeniem 

uczniów do szkół na terenie Gminy Włocławek, zarówno do szkół dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Włocławek, jak i szkół niepublicznych. 

Z uwagi na zakres zmian wprowadzonych w wykazie przystanków, polegający na dodaniu do 

istniejącego nowych odcinków dróg oraz nowych lokalizacji przystanków (m.in. droga gminna Dąb Wielki 

- Skoki Małe, droga gminna Józefowo, 

- Mursk - Smólnik, droga gminna Mursk - Adaminowo, droga gminna Jedwabna  

- Pińczata - Warząchewka Polska, droga gminna Wistka Szlachecka - Przerytka),  zasadnym jest  

uchwalenie nowej uchwały.  

 

Pytań w zakresie projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z tym, Pan Przewodniczący poprosił o 

opinie Komisji Gospodarki Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. 



Pan Radny Tomasz Nowacki Przewodniczący Komisji przekazał, że członkowie Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Dróg, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego  pozytywnie zaopiniowali projekt 

przedmiotowej uchwały.  

Dyskusji w temacie projektu uchwały nie było, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie uchwałę Nr LXV/465/23  Rady Gminy Włocławek w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Włocławek oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania imiennego stwierdził, że za podjęciem w/w  uchwały 

głosowało 13 Radnych, przeciw 0 Radnych, wstrzymał się 0.  

Radny Paweł Bogdanowicz nieobecny podczas głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu  i będzie podany do publicznej wiadomości 

w Biuletynie Informacji Publicznej oraz zamieszczony na stronie Gminy 

 

Ad. 15. Zamknięcie obrad LXV Sesji Rady Gminy Włocławek. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Pan Przewodniczący o godz. 15:50  zamknął obrady LXV Sesji 

słowami: „Zamykam obrady LXV Sesji Rady Gminy Włocławek VIII kadencji. 

Dziękuję wszystkim bardzo serdecznie.”  

 

Sporządziła: 

A. Seroczyńska  

 

Przewodniczący  

Rady Gminy Włocławek 

Zbigniew Reniecki 

 

 


